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ROK 2010 



Rok 2010 bol štvrtým, teda posledným rokom pôsobenia Obecného zastupiteľstva vedeného 

starostom obce Rudolfom Križanovičom. Čo všetko sa dialo, čo nám rok nové priniesol, vložme 

na nasledovné stránky kroniky.  

OBYVATEĽSTVO A ZAUJÍMAVOSTI Z MATRIKY 

Naša obec sa v roku 2010 rozrástla o 16 novorodencov, z toho 7 dievčat a 9 chlapcov. Do 

matriky pribudli pre nás nezvyčajné krstné mená a priezviská, Matúš Alumbasi Timona – prvý 

novorodenec v obci, Masao Hatanaka, ktoré dostali po svojich otcoch cudzincoch. Pribudli aj 

dvojičky Sara a Martin, aj chlapec ktorému rodičia dali dve krstné mená Sebastián Michal. 

Manželstvo uzavrelo 9 párov. Medzi nimi bolo zaujímavé priezvisko Talian. Nenašiel sa medzi 

nimi pár, kde by obidvaja mali pôvod z Vlčkoviec. Otcom spomínaného Masaka je novomanžel 

Masahiro.  

Počas roka nás navždy opustilo 8 spoluobčanov: Eduard Vaško, Vojtech Glasa, Irena Bošácka, 

Jozef Lenghart, Ján Habina, Terézia Martinusová, Františka Lenghartová, Mária Retzerová.  

V roku 2010 sa do obce prisťahovalo 41 obyvateľov a 32 sa odsťahovalo. K 31.12.2010 matrika 

evidovala 1 243 občanov s trvalým pobytom.  

Najstaršími občanmi boli Mária Šturdíková 96 ročná, Mária Stranovská 95 ročná, z mužov 

Jozef Kalivoda 87 rokov a Jozef Šimo 86 ročný.  

Vekom najstarší manželský pár Štefánia a Alfonz Mihálikoví sa tešia z 54 spoločne prežitých 

rokov. Len o 4 mesiace kratšie manželstvo – tiež 54 rokov oslávili Františka a František 

Šuranoví. Podľa dĺžky trvania 56 rokov manželstva, i keď vekom mladší, sú manželia Antónia 

a Milan Šimoví. 58 rokov prežili Terézia a Filip Uhrovičoví. Všetkým našim „naj“ želáme veľa 

ďalších šťastných rokov.  

OBECNÝ ÚRAD – OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO 

Ako vyzeralo hospodárenie s majetkom obce, predložila OZ p. Mária Hermanská údajmi 

o plnení rozpočtu obce za rok 2009. obecné zastupiteľstvo schválilo nasledovne:  

I. Celoročné hospodárenie obce za rok 2009 bez výhrad.  

II. Prebytok hospodárenia za rok 2009 vo výške 19 246,56 €.  

III. Prevod do rezervného fondu.  

IV. a) Prebytok hospodárenia vo výške 19 246,56 €.  

      b) Zostatok finančných operácií 4 980,80 €.  

Nezávislý audítor zhodnotil, že účtovná závierka poskytuje pravdivý obraz. Schválené boli 

rozpočtové opatrenia na rok 2010. ďalšie udalosti a výsledky rokovania budú uvedené tak, ako 

sa postupne vyvíjali na zasadnutiach OZ.  

Veľkým problémom našej a okolitých obcí bol zápach šíriaci sa z objektu Farmy Majcichov. 

Už v roku 2009 bola uvedená Petícia občanov Za dýchateľný vzduch a pitnú vodu v obci 

Vlčkovce. má 57 hárkov, obsahuje 581 podpisov, z toho 549 našich obyvateľov. Na prvom 

tohtoročnom zasadnutí OZ bol starosta obce poverený požiadať o pomoc environmentálne 

organizácie, politické strany SR, VÚC Trnava, Krajský stavebný úrad k preskúmaniu 

kolaudačných rozhodnutí. Ďalej informovať Ministerstvo pôdohospodárstva, životného 

prostredia, vnútra a predsedu vlády SR. OZ neodporučilo starostovi podpísať dodatočné 

stavebné povolenie a zároveň kolaudačné rozhodnutie na stavbu „Kafilérny box“ podľa doteraz 

predloženej dokumentácie, doporučilo dodržať stavebný zákon a udeliť pokutu za čiernu stavbu 



v termíne ihneď. Na druhom zasadnutí OZ súhlasilo s podpísaním Dohody o porozumení medzi 

Farmou Majcichov a členmi petičného výboru, zároveň zrušilo body z predchádzajúceho 

zasadnutia o písomnom informované vyššie uvedených inštitúcií. Mgr. Krechňák považoval 

Dohodu za riešenie s pripomienkou, že v prípade nesplnenia zo strany Farmy, bude od nej 

odstúpené. Na marcovom zasadnutí OZ bol starosta poverený aby začal konať vo veci 

nadmerného počtu kusov dobytka na Farme. OZ žiadalo starostu, aby nevykonával žiadne 

úkony v danej veci bez súhlasného stanoviska kontrolnej komisie, v opačnom prípade bude 

daný návrh na jeho odvolanie.  

Na zasadnutí OZ dňa 11.5.2010 vyjadrilo OZ zásadný nesúhlas s doterajším spôsobom výkonu 

funkcie starostu obce pánom Rudolfom Križanovičom. Žiada starostu aby nevykonával 

akékoľvek úkony v mene obce alebo v rozsahu jej pôsobnosti bez predchádzajúceho súhlasu 

Obecnej rady, aby rešpektoval všetky uznesenia OZ, aby bezodkladne odstránil následky 

vlastných pochybení.  

Ďalší problém sa vynoril vo veci uzatvorenia nezákonnej zmluvy o nájme verejného osvetlenia 

a miestneho rozhlasu v lokalite Majer medzi obcou a spoločnosťou Stavoimpex Holíč, s. r. o. ( 

na dobu 99 rokov za cenu 1 € s financovaním údržby a opráv z prostriedkov obce). Zmluva bola 

zrušená a prepracovaná s platnosťou do 31.12.2021.  

Zaujímavé boli niektoré pripomienky občanov, žiaľ odtiaľ nerealizované. Zriadenie automatu 

na mlieko v obci a predaj výrobkov Farmy za znížené ceny, zabezpečenie cisterny s pitnou 

vodou, riešenie protihlukových opatrení na R1, osvetlenie (nedostatočné) križovatky, havarijný 

stav cesty v Papučkovej ulici (v tejto veci bolo starostovi uložené zabezpečiť 3 ks 

spomaľovacích prahov a príslušné dopravné značenie). Jeden z návrhov bol určiť dni a časový 

úsek, v ktorom by bolo možné spaľovať občanom v zastavanej časti obce suchú drevnú hmotu 

s prihliadnutím na ochranu životného prostredia.  

Čo ďalšie bolo náplňou zasadnutí OZ?  

Spoločnosť ELTEC predložila štúdiu na fotovoltaickú elektráreň lokalizovanú v areáli CUKOP 

s možnosťou úhrady časti nákladov na elektrickú energiu verejného osvetlenia v obci. OZ 

nedoporučilo vydať súhlasné stanovisko.  

Zrušené bolo uznesenie o prenájme poľnohospodárskych pozemkov spoločnosťou TAPOS, s. 

r. o., na ktorých sa nachádza ochranná zeleň a komunikácia, TAPOS, s. r. o. odstúpila od 

podpísania zmluvy. Obec prevzala do vlastníctva nehnuteľný majetok vo výške 35 500,68 € 

prevedením pozemkov pod stavbou miestnej komunikácie od Slovenskej správy ciest – 

pozemky pod cestou na Čupec.  

Pre Poľovnícke združenie Vlčkovce – Opoj bol daný súhlas na výsadbu vetrolamov podľa 

schváleného plánu – Prvky ekologickej výsadby. Zo sponzorského príspevku Farmy Majcichov 

bol na základe žiadostí schválený príspevok pre TJ Družstevník Vlčkovce 2 000 € na 

vyhotovenie zábran okolo hracej plochy ihriska a rekonštrukciu lavičiek pre divákov, 

Speváckej skupine Vlčkovanka 550 € na nákup notebooku a dvoch reproduktorov.  

Na aktivačnú činnosť boli v obci od 1.4. prijaté 4 osoby. Na miestnom cintoríne boli upravené 

lavičky, ale aj zistená skládka odpadu za starou márnicou (dvere, vysávač, rám bicykla). 

Spoločnosť Bartrade s. r. o. požiadala o schválenie štúdie „Radová zástavba Vlčkovce“ na 

pozemkoch v časti Čupec. Štúdiu OZ schválilo a doporučilo preveriť možnosť napojenia 

splaškovej kanalizácie. Na riešenie dopravného značenia autobusových zastávok doporučili 



poslanci vyčleniť prostriedky v rozpočte 2011. Riešili sa požiadavky na vybudovanie detského 

ihriska.  

Starosta obce informoval v príprave projektu k výstavbe vodovodu zo stretnutia dozornej rady 

a akcionárov spoločnosti TAVOS a. s. Obce Križovany, Vlčkovce, Opoj sa budú podieľať 

sumou 922 250,02 € z vlastných zdrojov, predpokladaný podiel obce Vlčkovce je 104 986,83 

€. MŽP SR schválilo nenávratný príspevok 8 793 693,31 €. V riešení boli žiadosti občanov vo 

veci vlastníckych vzťahov pozemkov. Na základe návrhu A.S.A. Trnava bolo doporučené 

navýšenie počtu smetných nádob z pôvodných 380 na 500 ks s účinnosťou 1.9.2010.  

Nakoľko problémy s Farmou Majcichov pretrvávali, schválilo OZ 31.8.2010 odstúpenie obce 

Vlčkovce od Dohody o porozumení a žiadalo starostu obce, aby začal správne konanie 

ohľadom neoprávneného užívania stavieb a uložil pokutu v termíne 2.9.2010.  

Dňa 6.9.2010 bolo doručené na Obecný úrad podanie starostu obce Rudolfa Križanoviča, 

v ktorom sa vzdáva mandátu starostu obce ku dňu 8.9.2010.  

Svoje rozhodnutie zdôvodnil tým, že v poslednom čase znášal príliš veľkú kritiku svojej práce, 

vzhľadom na nepriaznivé pôsobenie na jeho zdravotný stav sa rozhodol ďalej funkciu starostu 

nevykonávať.  

Zánikom mandátu pred uplynutím funkčného obdobia, plní podľa zákona úlohu starosta 

v plnom rozsahu zástupca starostu, teda Ing. Sabína Klačová.  

Na zastupujúcu starostku Ing. Klačovú čakali nedoriešené úlohy. OZ schválilo žiadosti 

organizácii na dotácie z rozpočtu obce: Rímsko-katolícky farský úrad 1 660 €, Klub dôchodcov 

1 100 €, ZO SZZ 1 000 €, ZO CHPH 100 €, TJ 5 000 €, PZ 220 €, ZO SZZP 330 €. Schválenie 

návrhu rozpočtu 2011 bolo posunuté až po ustanovujúcom zasadnutí novozvoleného 

zastupiteľstva. Prerokovaný bol Návrh rozpočtu na obdobie 2011 – 2013, pripomienky občanov 

i svoje doručil Ing. I. Dobrovodský.  

K 31.12.2010 bola vykonaná inventarizácia obecného majetku. Schválené bolo vyradenie 

majetku obce v hodnote 2 172,29 €. Schválený bol odpredaj pozemkov priľahlých 

k distribučnému skladu pri diaľnici spoločnosti AUDIT – CONSULT Trnava.  

Informácie o nových skutočnostiach s FARMOU podala Ing. S. Klačová.  

V závere roka boli schválené VZN:  

- O miestnych daniach a poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady – daň 

z nehnuteľnosti nižšia ako 3 € sa nevyberá,  

- O určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy na dieťa MŠ a žiaka ZŠ nasledovne: 

1 571,42 € na dieťa, ŠK 1 854,16 € na žiaka, ŠJ 512,19 € na žiaka,  

- O udržiavaní čistoty, verejného poriadku a verejnej zelene na území obce.  

Zmena nastala v stave pracovníkov OcÚ. Na miesto upratovačky nastúpila od januára Silvia 

Dudášová, vystriedala Annu Miklovičovú.  

Dňa 19. novembra 2010 sa predstavili piati kandidáti na funkciu starostu obce, aj kandidáti na 

poslancov OZ. Voliči prejavili záujem, v preplnenej sále pripomienkovali problémy obce 

a volebné programy. 27.11. sa konali voľby do samosprávy obce.  

Výsledky volieb starostu obce Vlčkovce a poslancov OZ konané 27. novembra 2010 

Počet osôb zapísaných v zozname voličov 1 035 



Počet zúčastnených voličov 659 = 63,7 % 

Počet platných hlasovacích lístkov odovzdaných 

pre voľby starostu obce  657 

počet platných hlasovacích lístkov odovzdaných  

pre voľby poslancov Obecného zastupiteľstva 648 

Za starostu obce bol zvolený Ing. Ivan Dobrovodský, nezávislý kandidát s počtom platných 

hlasov 404 = 61,5 %.  

Ostatní kandidáti na funkciu starostu obce:  

1. Ing. Sabína Klačová, NEKA 142 hlasov = 21,6 % 

2. Jozef Baňas, SMER, HZD 43 hlasov = 6,5 % 

3. Ing. Ivica Štefanidesová, SaS 38 hlasov = 5,8 % 

4. Ing. Peter Uhrovič, NEKA 30 hlasov = 4,6 % 

Kandidáti, ktorí boli zvolení za poslancov OZ Vlčkovce:  

1. Peter Dano, NEKA  346 = 53 % 

2. Ing. Sabína Klačová, NEKA 326 

3. Bc. Rudolf Bott, NEKA 293 

4. MUDr. Darina Marušiaková, NEKA 292 

5. Ing. Ľuboš Šuran, NEKA 238 

6. Ing. Michal Bilčík, NEKA 234 

7. Ing. Stanislav Černý, NEKA 218 

8. Miroslav Falath, NEKA 212 

9. Ing. Ľubomír Dano, NEKA 209 

Náhradníci – kandidáti, ktorí neboli zvolení za poslancov OZ Vlčkovce:  

1. Bc. Daniela Kvetanová, NEKA 205 

2. Mgr. Andrej Caban, SMER, HZD 202 

3. Ing. Ivica Štefanidesová, SaS 186 

4. Michal Potisk, OKS 173 

5. Igor Madara, NEKA 164 

6. Miroslav Koštial, NEKA 149 

7. Jaroslav Kucman, NEKA 137 

8. Jozef Baňas, SMER, HZD 132 

9. Daniela Viselková, SMER, HZD 67 

10. Rudolf Kocmál, SMER, HZD 52 = 8 % 

Ing. Sabína Klačová sa vzdala mandátu poslanca, za poslanca postúpila Bc. Daniela Kvetanová.  

Posledné 14. a zároveň ustanovujúce zasadnutie OZ v roku 2010 sa konalo 20.12.2010 za 

prítomnosti hosťa Ing. Augustína Hambálka, podpredsedu Trnavského samosprávneho kraja. 

Ing. Sabína Klačová prečítala sľub a novozvolený starosta Ing. Ivan Dobrovodský vyhlásením 

slova „sľubujem“ a svojim podpisom pod text sľubu potvrdil zloženie sľubu. Predsedníčka 

MVK Mgr. Alžbeta Richtáriková odovzdala starostovi Osvedčenie o zvolení, Ing. Klačová mu 

odovzdala insígnie obce, čím sa novozvolený starosta ujal vedenia ustanovujúceho zasadnutia 

OZ.  

Novozvolení poslanci OZ zložili sľub do rúk starostu obce a obdržali Osvedčenie o zvolení. 

Tým sa skončilo funkčné obdobie doterajšieho zastupiteľstva.  



Starosta obce Ing. Dobrovodský poďakoval doterajším poslancom a zastupujúcej starostke, 

občanom za dôveru, zároveň poukázal na zložitú situáciu pretrvávajúcich problémov. Ing. 

Hambálek prisľúbil pomoc TTSK.  

Starosta obce poveril zastupovaním p. Petra Dana, navrhol v tomto volebnom období 

nezriaďovať Obecnú radu, OZ s návrhom súhlasilo.  

Zvolené boli poradné a kontrolné orgány – komisie a predsedovia komisií:  

- Finančná, predseda Ing. M. Bilčík 

- Kultúrna a športová, MUDr. D. Marušiaková 

- Komisia na ochranu verejného záujmu, Ing. Ľ. Dano, členovia Ing. Ľ. Šuran, Bc. R. Bott 

- Zástupca zriaďovateľa Rady školy M. Falath a MUDr. Marušiaková 

- Poslanec poverený zvolať OZ (ak tak neurobí za 3 mesiace starosta) Ing. S. Černý 

- Druhý sobášiaci MUDr. D. Marušiaková 

Schválený bol doplnok k odmeňovaniu poslancov a plat starostu.  

VÝSLEDKY HLASOVANIA PRE VOĽBY DO NÁRODNEJ RADY SR v obci Vlčkovce, 

dňa 12.6.2010 

Počet oprávnených voličov zapísaných do zoznamu 1 018 

Počet vydaných obálok voličom 652 = 64,04 % 

Počet odovzdaných obálok  652 

Počet platných odovzdaných hlasov pre všetkých kandidátov 647 

Počet platných hlasov pre jednotlivé politické strany:  

1. Európska demokratická strana 2 

2. Únia strana pre Slovensko  5 

3. Strana rómskej koalície 2 

4. Paliho Kapurková, veselá politická strana 5 

5. Sloboda a solidarita 109 

6. SDĽ 16 

7. SMK 0 

8. ĽS HZDS 33 

9. KSS 3 

10. SNS 35 

11. Nová demokracia 11 

12. Združenie robotníkov Slovenska 1 

13. KDH 77 

14. SMER SD 229 

15. SDKÚ DS 97 

16. MOST – Híd 16 

17. ĽS Naše Slovensko 6 

18. AZEN 0 

18. septembra 2010 sa konalo referendum k niektorým zákonom NS SR v obci Vlčkovce sa 

zúčastnilo 27,63 % oprávnených voličov.  

 

 

 



KULTÚRNO-SPOLOČENSKÝ ŽIVOT – podujatia v obci 

Novoročný vinš MUDr. Dariny Marušiakovej a príhovor starostu obce Rudolfa Križanoviča 

v miestnom rozhlase, odzneli v prvý januárový deň. Pripomenuli zároveň štátny sviatok Deň 

vzniku SR.  

Nedeľné valentínske popoludnie spríjemnila kultúrna komisia pestrým fašiangovým 

programom. „Fašiangy, turíce...“ znelo sálou KD počas veselo naladených zamaskovaných 

speváčok našej Vlčkovanky. Po fašiangovom vinši Irmušky Hlavičkovej povyprávala tetka 

Darina Marušiaková o svojich nápadníkoch z mladosti a o nevydarených diétach. Smolu 

doriešila vtipnou pesničkou „Já som ešče neni stará...“ Ani tento rok nás neobišla tetka Heda 

ze Serdehéla a vzápätí jej vyprávaní doplnila vtipkárka Silva Dudášová, ináč z roka na rok 

„lepší ustrojená kočka.“ Naše baby už tuším ani chlapov nepotrebujú, šak si samé zaspívajú a aj 

v tanci sa vyzvŕtajú. Ešte aj Jožka Gabriela ustrojili za neuročnú vnučku v minišatách, aby 

vynikla jeho dobre živená figúra, o ktorú sa postarala mama Štefka Dobrovodská. Ale predsa 

našli jedného šikovného – nového kapelníka Jožka Šuleca, ktorý ich nacvičil žartovnú polku: 

„Ej lúčka nekosená, je ako mladá žena nezrobená, bije z varechu, robí neplechu. Čože to za 

sedláka, ked sa mu žena fláka, dobrý sedláčik rolu ore, popri tom žene spraví svoje, spraví 

robotu, každú sobotu...“ 

Ako sa u nás hovorí „kolko smíchu – tolko plaču.“ To už aj  keď malý ale smelý Matúš Lecký 

priviedol p. farára Križanoviča s novým kaplánom Milanom Gabrielom a smútočným 

sprievodom za milovanou basou. Po rozlúčkovom obrade s prosbami za lepší život v dedine 

a oznamoch na další týden, sprievod basu odnášal. Namojveru, skoro aj babki Silvu a starú 

Jožku vysilených od plaču, by boli odniesli. „Zbohom odpočívaj basa premilá, aby si sa 

k Veľkej noci znova vzbudila!“ 

Zopár vyobliekaných neznámych s kyticou pred OcÚ, pútalo 3.3. popoludní pozornosť. Bol to 

sobáš Trnavčanov, zrejme ich lákal dátum. Teraz je to „in“ tzv. magické čísla v dátume.  

V predveľkonočnom zhone sa akosi pozabudlo v obci na 65. výročie oslobodenia 1. apríl.  

„Deň narcisov“ deň boja proti rakovine symbolizujú žlté narcisy. Aj u nás 3 dievčatá hneď ráno 

6.4. oslovovali občanov. Za dobrovoľný príspevok odmenili narcisom.  

17.4. sa naše šikovné kuchárky zúčastnili Ochutnávky jedál v Abraháme. Prispeli svojimi 

dobrotami.  

„Deň Zeme“ 22. apríl – u nás s ním súvisel zber domového odpadu v dňoch 16. – 19.4. 

Veľkokapacitné kontajnery boli preplnené. 8. marca sa konal zber elektronického odpadu.  

Posledný aprílový deň o 19.00 hod. sa spred „Hostinca u Michala“ šírila hudba. Najskôr 

korzovali zvedavé deti, mladšie rodiny, neskôr ani starší neodolali. O hodinu už kráčali dvaja 

„regrúti“ Jakub Klačo a Andrej Antal s prekvapivo ľahkým stromom. Zavtipkovali si. O ďalšiu 

hodinu 18 chlapcov už nieslo riadny máj, ako je u nás zvykom, symbol to chlapskej sily. 

Neviem, či bol viac rozladený ich krok alebo spev. Občerstvenie, výborná nálada, pekné 

počasie (...bola noc krásna, májová...), ale bubny z hudby nedali spať aspoň pol dedine. Vysoký 

máj sa týčil nad dedinou.  

1. máj – Sviatok práce pripadol na sobotu, nedoprial voľno. Bol to zároveň Deň EÚ, ktorej 

členom je Slovensko 6 rokov.  

8. máj – Deň víťazstva symbol skončenia 2. svetovej vojny sa slávil už 65. krát.  



Deň matiek pripadol na nedeľu 9. mája. Sála KD bola zaplnená matkami, babičkami, deťmi. 

Prítomných privítala predsedkyňa kultúrnej komisie M. Madarová. K blahoželaniu starostu p. 

Križanoviča sa pridala riaditeľka ZŠ Mgr. Delinčáková. Ďalej už viedli program detí moderátori 

Veronika Piknová a Adam Kucman. Najskôr básničkami, peknými pesničkami a moderným 

tancom „makarena“ potešili škôlkari.  

Žiaci ZŠ predviedli ako Jožko Pletko (v podaní Janka Hrtánka) hľadal darček pre mamičku. 

Spolu s Kristínkou Kobelárovou a spolužiakmi uvili kytičku pre mamičku. Marcelka Silná 

porozprávala o tom, kto má najmúdrejšiu mamičku. Kristínka zvonivým spevom a šikovné 

roztlieskavačky zavŕšili program. Na záver bol odovzdaný kvet od starostu každej matke.  

LANSON SHOV vystúpenie iluzionistu – kúzelníka 9.6. nemalo veľkú účasť, možno aj vďaka 

vstupnému 3 €.  

Prázdninové obdobie bolo bohaté len na rozmary počasia. September Deň ústavy pridal jeden 

deň k prázdninám. S mesiacom október sa prihlásili naše hody. Na ihrisku bolo kolotočov, pri 

cene 1,50 € asi veľa nezarobili.  

Pestrejší bol november. Blížili sa komunálne voľby, tento raz akosi viac kandidátov. 14. 

novembra pozval voličov na zabíjačkové špeciality kandidát Jozef Baňas. Plná sála záujemcov 

bola 16. novembra, keď svoj volebný program predstavil Ing. Ivan Dobrovodský. Suvenírmi 

pamätal na bezpečnosť cestnej premávky. Všetci piati kandidáti na starostu aj kandidáti na 

poslancov sa predstavili 19. novembra.  

17. novembra bolo 21. výročie Nežnej revolúcie, ktoré sprítomňovali médiá.  

4. decembra prišiel bohatý Mikuláš i napriek tomu, že nám v obci chýbal vianočný strom.  

12.12. sa pri programe Vlčkovanky a občerstvení stretli dôchodcovia. Lucia povymetala zo sály 

všetko zlo. Každý obdržal balík salóniek. Občania nad 70 rokov dostali kolekciu. 80 a viac 

roční občania mali posedenie v „Mesiaci úcty k starším.“ 

NAPÍSALI O NÁS 

Jediné, dlhšie očakávané číslo nášho Občasníka predsa prišlo do domácností v predvolebnom 

období. Prinieslo informácie o komunálnych voľbách. Všetci kandidáti na funkciu starostu tu 

predstavili svoj volebný program. Dozvedeli sme sa informácie o škole, Koštovke vína, Genézu 

problému s Farmou. Poučenie o starostlivosti o psov a mačky, hlavne prevenciu pred parazitmi 

uviedla MVDr. Silvia Holovičová. „Pridať život rokom“ bolo pozvánkou MUDr. Marušiakovej 

na rehabilitačné cvičenie žien.  

Ing. Sabína Klačová poďakovala dobrovoľným darcom krvi, ktorí sa v roku 2010 zúčastnili 

odberu krvi v Križovanoch nad Dudváhom dňa 7. apríla: Viliam Ginga, Kristína Gingová, Ing. 

Tatiana Štibrányiová, Miroslav Axman, Iveta Nemčeková, Daniela Králiková, Vladislav 

Královič. 17. septembra: Viliam Ginga, Mário Kašai, Zuzana Kašaiová, Jakub Klačo, Ing. 

Sabína Klačová, Eva Kollárová, Peter Kollarovič, Daniela Králiková, Vladislav Královič, Eva 

Královičová, Jaroslav Silný, Adam Šturbňa. „DARUJ TÝM, ČO POTREBUJÚ TVOJU 

POMOC!“ 

Častejšie sa o nás písalo v regionálnom týždenníku Trnavský hlas. V januárovom čísle 7.1. – 

13.1. sa na nás usmieva obľúbený herec Tomáš Maštalír, ako by z titulu „Maštaľ smrdí 

naďalej!“ (aj keď s tým nemá nič spoločné.) Autorka Darina Kvetanová uvádza stanovisko 

Ladislava Krechňáka k prevádzkovaniu Farmy. V ďalšom článku „Spolufinancovanie 



nezvládnu“ bolo stanovisko starostu R. Križanoviča k problému Spoločného vodovodu obcí. 

„Ak zoberieme úver, nezvládneme ani základné činnosti pri údržbe obce.“  

V čísle 18/2010 sa v našom kroji vyníma a usmieva MUDr. Darina Marušiaková a pri nej 

článok: História Slovenska v skrini (ako sa z lekárky stala zberateľka krojov). VLČKOVCE 

KRÁSNE, STARÉ A SLOVENSKÉ! Pokračuje článok. Lekárka Darina Marušiaková zbiera 

kroje. Vo svojej skrini skrýva viac ako storočné oblečenie a kus histórie. Pracovala ako lekárka 

na rehabilitačnom oddelení galantskej nemocnice. Po rokoch sa vrátila do rodných Vlčkoviec 

a zistila, že o folklór má záujem málokto. „Mňa to vždy zaujímalo. Moja mamička aj napriek 

tomu, že nikto od nás nenosil kroj, chodievala na každý jarmok a kupovala čipky a iné 

doplnky,“ spomína zberateľka, ktorá vlastní stovky rôznych ľudových dečiek a látok. „Keď 

som bola malá, doma som často pobehovala v kroji. Koníček som zdedila po mame. Je toho 

doma tak veľa, že mám pocit zodpovednosti, aby sa tie vzácne kúsky zachovali. Dnes si mladí 

ľudia kroje nevážia“ tvrdí Darina Marušiaková. Staršie ženy u nás majú obavy, že sa historické 

kúsky nezachovajú. Preto odovzdávajú svoje poklady do rúk pani doktorky. „Vedia, že v našej 

rodine sa kroje nestratia. Občas sledujem aj inzeráty alebo chodím na burzy nakupovať,“ 

prezrádza. Zberateľka nechce, aby jej vzácnosti zapadli prachom. Pravidelne ich požičiava na 

rôzne obecné akcie. „Na Vianoce, na Deň matiek, na rôzne podujatia v kostole. Deti do krojov 

oblečiem, chcem aby sa s nimi stotožňovali. Ony sami by sa do tých krojov neobliekli, trvá to 

asi pol hodinu a je ťažké ich správne uviazať,“ vysvetľuje. V zbierke Dariny Marušiakovej 

nájdete mericu z roku 1876, či vyše storočné rukávce, zástery a tacle. Niektoré takéto kusy 

nevlastní ani väčšina múzeí.  

Teraz niečo, čo v článku nebolo. Aj keď ubehlo pomaly desaťročie, často v reči sa hovorí o 

„starostke.“ Pozná ju asi každý Vlčkovan od malých po najstarších. Na poste starostky pôsobila 

dve volebné obdobia, obec má prelúskanú. Ani dôchodok ju však neodradil od aktivít v obci, 

v kultúrnej komisii OZ, vedie Klub dôchodcov, spevácku skupinu Vlčkovanka. Poznáme ju 

v kroji mladej ženy aj staršej v čepci, či ako tetku v sedliackom oblečení. Že je recitátorka je 

známe, ale ona prekvapí aj sólovým spevom, či humorom alebo smútočnou rozlúčkou. Zásoba 

jej nápadov je nevyčerpateľná v dramaturgii kultúrnych programov. Ani pri výstave 

záhradkárov sa nezahanbí. Raz doplní kvetmi, inokedy výšivkami, liečivými bylinkami, 

tradičným pečivom alebo starožitnosťami či zvykmi ako napr. kvasenie kapusty. Nedá sa 

zabudnúť na organizovanie zájazdov. Popri všetkom sa venuje svojim pacientom a ochotne 

pomôže v dedine všade, kde treba. Skúsenosť rehabilitačnej lekárky oceňujú aj ženy, ktoré 

vedie v rehabilitačnom cvičení, veru v kondícii sa nedá prekonať. Dúfajme, že Ti Darinka ešte 

dlho sily a nápady vystačia, aby si medzi nami dobehla roky prežité mimo rodných Vlčkoviec!  

V 20. čísle Trnavského hlasu sme si prečítali: „FUTBALISTA Z KENE V DRESE 

VLČKOVIEC.“ Pod fotografiou zo zápasu poznámka: „Keňan priniesol do Vlčkoviec africký 

štýl zápasu – futbalu. Na svoj tretí majstrovský zápas za Vlčkovce nastúpil kenský rodák 

Benson. Ženatý otec jedného syna trénuje s predposledným tímom 8. ligy už od decembra, ale 

do zápasového kolotoča naskočil pred 3. týždňami. „Je to univerzálny futbalista. Dokáže 

skutočne zaskočiť na každom poste,“ povedal tajomník klubu Daniel Šturdík. „Má neskutočnú 

kondíciu a veľmi dobre behá.“ O tom, či môže hrať na Slovensku, sa Vlčkovce najskôr 

informovali v samotnej Keni, potom išlo vybavovanie papierov cez Slovenský futbalový zväz. 

Teraz je už s platnou registračkou Benson aj platným hráčom Vlčkoviec. Doplním, že 

sympatický, usmiaty Benson Alumbasi je aj obľúbeným občanom Vlčkoviec.  

Zaujímavý dvojstranový článok s fotografiami uverejnil Trnavský hlas č. 20 s názvom „So 

srdcom v hrbe.“ Opisuje výpoveď našej občianky Vlasty Taffernerovej, vnučky chýrneho 



Chung-Ju-Lisa – Júliusa Cupáka, majiteľa magického divadla. Žil v Borskom Mikuláši, 

cestoval po celom svete a publikum bavil trikmi. Chodievala k nemu Zuzka Zguriška, Janko 

Blaho, režisér Štefan Uher, herec Paľo Bielik a ďalší. S manželom obnovili rodný dom Jána 

Hollého, v ktorom pani Vlasta chodila prichádzajúcim hosťom prednášať o živote veľkého 

Slováka. Ano malá bola hviezda dedových vystúpení. Mal aj žabieho muža – Filip Lukačovič, 

žabí muž vedel nádherne kresliť a modelovať tými svojimi prstami zrastenými blanami. Mal 

strašne rád dievčence, ale tie si z neho robili srandu, dali si s ním rande a neprišli. Filip však za 

nimi skackal aj niekoľko kilometrov (malý, skrčený, s hrbom na chrbte, ale s peknou tvárou). 

Ťažko z toho ochorel a zomrel ako 40 ročný. Dnes ani po dedovi nezostalo nič. Ako sám 

hovorieval: „Světská sláva, polní tráva,“ dodáva na záver Vlasta. Poskytla aj kópiu článku 

z časopisu Život č. 44/2001, v ktorom v článku „Diabol či umelec“ sa píše o jeho účinkovaní. 

„V medzivojnovom a povojnovom období predvádzal aj kúsky, akým dnes tlieskajú 

obdivovatelia mága Davida Coppefielda. Poznali ho v Berlíne, Hamburgu, striebornou 

hviezdou ho odmenil cár Mikuláš II. v Petrohrade. Píše sa tam aj o Filipovi. Chlapec, ktorého 

telo s výškou 50 cm pripomínalo žabu, žil v jednej dedine na západnom Slovensku, živoril 

v debničke. Chung-Ju-Lis požiadal jeho rodinu, aby mu chlapca dali, že sa oňho dobre postará. 

Naučil sa čítať, písať, kresliť zväčša krajinky, to čo sa naučil predvádzal na javisku. Pochovaný 

je v spoločnom hrobe rodiny Cupákovcov.“  

A znova problémy v obci 

Menej príjemná správa o nás bola v Trnavskom hlase č.22 s názvom „Takmer prišiel o kreslo.“ 

V úvode sa písalo: „Poslanci OZ zvažovali vyslovenie nedôvery starostovi Rudolfovi 

Križanovičovi. Tvrdia, že zmluvu o nájme obecného osvetlenia a rozhlasu nepodpísal v súlade 

so zákonom a pre obec je nevýhodná.“ Starosta s uznesením poslancov nesúhlasí. „Obci určite 

nijako neškodím, je to len pohľad skupiny ľudí. Na výkon funkcie starostu som kompetentný.“ 

V pokračovaní končí autorka Darina Kvetanová slovami o nasledujúcich voľbách kandidovať 

pravdepodobne nebude. Zvažuje dokonca odstúpenie.  

„Starosta odstúpil“ oznamuje Darina Kvetanová v čísle 36/2010 Trnavského hlasu. Len necelé 

tri mesiace pred voľbami podal starosta Rudolf Križanovič demisiu. Problémy v obci pre 

zápach šíriaci sa z Farmy Majcichov, a. s., ktorej obec vydala unáhlene kolaudačné rozhodnutie. 

Zastupujúca Sabína Klačová plánuje teraz študovať materiály týkajúce sa Farmy a rozhodnutia 

v tomto smere. V blízkych voľbách zvažuje kandidatúru na funkciu starostky. „Netuším, či ma 

však ľudia podporia, keďže nám mnohí práve teraz vyslovili nedôveru,“ konštatovala Klačová.  

Aj v STV bolo 21.9. vysielanie o zápachu u nás a v štyroch obciach a vyjadrenie našich 

občanov (Hasilová Mária a Emília, Belákobá Helena, Ing. Klačová Sabína, Mgr. Ladislav 

Krechňák) a starostu obce Opoj Alojza Matúša. Zástupca Farmy Majcichov p. Kvarda sľúbil 

do konca novembra novú technológiu, ktorá zabráni týmto problémom.  

Aj niečo príjemné 

MY Trnavské noviny č. 42 oznamujú: „Náš svadobný deň“ 16.10.2010 Šťastný párik Darina 

Krajčovičová a Daniel Lukáč sa na nás usmieva na fotografii autorky Szombatovej.  

Na dvoch stranách Trnavského hlasu č. 42 sa vynímajú fotozábery Michala Hlavatoviča 

s výstižnými popismi: CUKOP nie je dielom vandala, KOSTOLÍK nemá ani sto rokov, Starý 

nefunkčný charizmatický MLYN, POTOK s nehybnou vodou, povlakom a nečistotou, Pravá 

dedinská KRČMA v slovenských Vlčkovciach. Autorka textu Katarína Rosová porovnáva 

slovenské Vlčkovce a rakúsky Wolfstahl. Hádam len slovo vlk v ich názvoch je to, čo majú 

tieto obce spoločné.  



„AKO SME POROVNÁVALI NEPOROVNATEĽNÉ“ 

Do Wolfstahlu sa sťahujú mladé slovenské rodiny, žije tam 15 % Slovákov. Po slovensky sa 

učia aj deti v MŠ. Aj starosta má manželku Slovenku. Starostovanie má len ako hobby, inak je 

policajt. Počty obyvateľov sú zhruba rovnaké. Rozloha Vlčkoviec menej ako polovičná, 

rozpočet 12 krát nižší. Niektorí vraj nazývajú Vlčkovce Smrdákovce. Vlčkovania môžu 

závidieť čistý vzduch, rozvinutý turistický ruch, peknú prírodu, u nás svitá na lepšie časy aspoň 

v Motoreste ESO. V ich kostolíku, ktorý je pútnickým miestom pôsobí 50 členný spevokol, 

v ktorom dirigent je Slovák. Vo Vlčkovciach síce zbor nemajú, zato majú folklórny súbor 

Vlčkovanka. Istý čas tam pôsobil vynálezca lodnej skrutky Jozef Ressel. Vlčkovce majú 

navrch, narodil sa tu, žil a hrdo sa k nim hlásil sochár Fraňo Štefunko. Celý život tu tiež tvoril 

národný umelec, maliar Jozef Šturdík (tak to nám pridali). A ešte je tu pravá dedinská krčma. 

Teda vlastne dve. Zdá sa, že Wolfstahl je popredu vo všetkom ostatnom a Vlčkovce ho zrejme 

nikdy úplne nedobehnú. Podobne ako Slovensko nedobehne Rakúsko.“ Končí autorka 

porovnávanie spolu s našou zastupujúcou starostkou.  

OBECNÁ KNIŽNICA 

V knižnici sa nachádzalo 4 861 kníh, z toho asi tretinu tvorí detská literatúra. V roku 2010 bolo 

zakúpených 93 knižničných jednotiek. Na kúpu boli použité finančné prostriedky zriaďovateľa 

knižnice OcÚ v sume 381 € a prvýkrát zo sponzorského príspevku Farmy Majcichov v sume 

500 €. Obyvatelia darovali veľké množstvo kníh, ale iba 24 bolo zapísaných do prírastku. 

Ostatné, zväčša staré knihy, ktoré nespĺňajú podmienky jazykového zákona, sú vo voľnom 

bezplatnom výbere. Počet čitateľov v obci bol 67, z toho bolo iba 9 čitateľov do 15. rokov, čo 

je hrozivo málo. Dôvodom je žiacka knižnica v ZŠ a tiež. Obecná knižnica v Križovanoch, 

umiestnená v roku 2010 v areáli ZŠ. Knižnicu navštívilo 380 návštevníkov, vypožičaných kníh 

2 109. najväčší záujem bol o krásnu literatúru pre dospelých v počte 1 407. u detí prevládla 

odborná literatúra, 342 výpožičiek. Z celkového počtu tvorili 1 117 prezenčné výpožičky kníh 

a časopisov v priestore knižnice. Predplácané boli dva mesačníky, Záhradkár a Praktická 

Slovenka. V knižnici boli 3 výchovno-vzdelávacie podujatia, z toho jedno zamerané na 

informatickú prípravu žiakov ZŠ a MŠ.  

ZDRAVOTNÍCTVO 

MUDr. Anna Vargová zabezpečila na vlastné náklady do našej ambulancie EKG prístroj. 

Priestory ordinácie a čakárne čakajú na nové okná, chýba tlačiareň k PC. O našu zubnú lekárku 

MUDr. Martu Poliačikovú je stále záujem aj z okolia. O pacientov nie je núdza, o lekárov áno.  

ŠKOLSTVO – ZÁKOLADNÁ ŠKOLA 1. – 4. ročník 

Aj naši žiaci ZŠ 1. – 4. ročník využili mesiac január na vylepšenie a hodnotenie polročných 

výsledkov. Pripravovali sa aj na otvorené hodiny pre budúcich prvákov a ich rodičov v rámci 

„Indiánskeho dňa“ 15.1. Svoje schopnosti v prednese poézie a prózy si zmerali 28.1. 

v školskom kole súťaže Hollého pamätník. V próze získala 1. miesto Marcela Silná, v poézii 

Martina Ďurníková a Kristína Kobelárová. Marcela a Kristína reprezentovali školu v oblastnom 

kole v Trnave. V literárnej súťaži Čaro Vianoc vyhlásenej CVČ Kalokagatia v Trnave získala 

3. miesto Laura Štefunková v poézii a Adam Kucman v próze.  

29.1. si žiaci prevzali polročné vysvedčenie. Za odmenu bol víkend predĺžený v jeden 

prázdninový deň 1.2. Po mesiaci, v týždni 1. – 5.3. sa už tešili na jarné prázdniny. Po nich si 

overili čitateľské schopnosti počas „Týždňa hlasitého čítania“ a navštívili Mestskú knižnicu 

v Seredi. 9.2. navštívili predstavenie Pantomíma v Dolnej Strede. O tri dni sa zabávali na 

fašiangovom karnevale v škole. 15.2. sa porozprávali na literárnu tému so spisovateľkou 

Gabrielou Futovou. Výchovný koncert „Očová, Očová“ sa uskutočnil 24.2.  



Jar sa snažili privolať 26.3. vynášaním Moreny pri našom potoku. Mesiac apríl bol zameraný 

na ochranu prírody, aj blokovým vyučovaním „Deň narcisov“ a „Deň Zeme.“ Žiaci 3. a 4. 

ročníka boli 19.4. na exkurzii v Trnave. Pozreli si sochu Antona Bernoláka, utvrdili si 

vedomosti z hodín čítania.  

Máj bol poetickejšie zameraný. Tie najkrajšie verše, piesne, scénky a tance venovali mamičkám 

na Deň matiek. 31.5. – 4.6. absolvovali pobyt v Škole prírode v Senici.  

„Jarný poetický malotriedkár“ pritiahol aj našich žiakov do oblastnej súťaže okresov Trnava 

a Galanta v Dolnej Strede. 2. miesto v prednese prózy získala Marcela Silná. 3. miesto 

v prednese poézie Kristína Kobelárová. Reprezentovala aj Laura Štefunková.  

O zvieratkách, aj s nimi, prebiehalo vyučovanie 25.5. na tému „Zvieratkovský deň.“ 

„Olympiáda malotriednych škôl“ bola v Malženiciach. Pekné ocenenie získali aj v športových 

súťažiach, aj v Seredi na súťaži „Detský odznak zdatnosti.“ V posledných dňoch školského 

roka ešte stihli Deň polície v Trnave, Dopravné ihrisko v Galante.  

Výchovno-vzdelávacie výsledky hodnotila školská inšpekcia. Prekvapením bola žiadosť 

riaditeľky ZŠ Mgr. Delinčákovej o ukončenie pracovného pomeru ku dňu 15.8.2010. Obec 

Vyhlásila výberové konanie, ale vybraná uchádzačka Mgr. Dana Varmusová sa vzdala 

možnosti vymenovania do funkcie riaditeľky školy. Zastupovaním riaditeľa ZŠ bola poverená 

Mgr. Petra Slížová.  

Organizácia šk. roka 2010/2011 

Počet žiakov zapísaných k 21.9.2010 bol 13, z toho 1 žiak študuje v zahraničí, tu vykonal 

komisionálnu skúšku zo SJ a postúpil do 3. ročníka.  

1. trieda – 4 žiaci 1. ročníka, vyučujúca Mgr. Renáta Vranovičová. 2. trieda – 3 žiaci 2 ročníka 

a 5 žiakov (1 v zahraničí) 3. ročníka, vyučujúca Mgr. Petra Slížová, riaditeľka ZŠ.  

Školský klub – 12 žiakov, vychovávateľka Marta Kudláčová.  

Náboženská výchova – 11 žiakov, vyučujúca Mgr. Jarmila Horváthová.  

Etická výchova – 1 žiak, vyučujúca Mgr. Slížová.  

4. ročník nebol zriadený – 0 žiakov.  

Školská jedáleň – počet stravníkov 12 zo ZŠ, 30 detí MŠ. Počet iných stravníkov (dôchodcov 

a ďalších) 24. Poplatky: 0,96 € žiak/deň; 1,13 € dieťa MŠ/deň – stravné. Poplatok za žiaka 

v ŠKD mesačne 2,66 €. Mesačný poplatok za dieťa MŠ 5,64 €; predškoláci sú oslobodení.  

Slávnostné otvorenie nového šk. roka sa konalo za prítomnosti starostu obce R. Križanoviča. 

Malý počet žiakov nebol dobrým obrazom našej obce.  

Prvý mesiac nového šk. roka navštívili žiaci Dopravné ihrisko v Galante (23.9.) Obdobie zberu 

ovocia a zeleniny využili na spestrenie vyučovania, vyvrcholením bol Deň zdravej výživy 24.9. 

Zručnosti na korčuliach a kolobežkách si overili 5.10. počas Športového popoludnia. Svoju 

príslušnosť k obci Vlčkovce zdôraznili celodennou akciou „Polnočné kráľovstvo vlkov.“ 

V tomto smere sa nieslo nielen vyučovanie, ale aj nočné hodiny. Tento deň 29.10. bol 

Medzinárodným dňom školských knižníc.  

Večer 10.11. mali žiaci i rodičia spríjemnený púšťaním „Lampiónov šťastia.“ Rodina 

Hlbockých sa postarala o pekný hudobný zážitok, už 1.12. priblížili atmosféru Vianoc. 

O týždeň privítali Mikuláša, nezabudli ani na dôchodcov, rok ukončili posedením pod 

jedličkou.  



1.11.2010 prekvapila smutná správa o úmrtí pána učiteľa JÁNA HABINU. V rokoch 1972 – 

1991 pôsobil ako riaditeľ ZŠ vo Vlčkovciach. Predtým, aj potom vyučoval na ZŠ 

v Križovanoch, kde nastúpil ako mladý začiatočník v roku 1955 a pôsobil tam až do odchodu 

do dôchodku. Odišiel nečakane, vo veku 75 rokov. Zostal navždy v spomienkach bývalých 

žiakov a spoluobčanov.  

MATERSKÁ ŠKOLA 

Vzhľadom na počet žiakov školy a spoločnú budovu, veľa akcií sa konalo spoločne ZŠ a MŠ. 

Či už to bola návšteva predškolákov v ZŠ, karneval, vynášanie Moreny... Veľa bolo aj 

individuálnych činností v MŠ. Veselo bolo 24.2. počas vystúpenia p. Budinského prezentáciou 

hudobných nástrojov, folklóru a spoločným tancom s deťmi. Mesiac marec venovaný knihe, 

doplnili výstavou kníh s podpisom. Navštívili Obecnú knižnicu. Počas mesiacov apríl a máj sa 

zapojili do zberu papiera. Z príležitosti Dňa Zeme si upravovali okolie školy. Výcvik psov 

predviedla deťom MVDr. Holovičová. Ako vždy, aj tento rok bolo vystúpenie škôlkarov tým 

najmilším na oslave Dňa matiek, spolu s milým darčekom mamičkám. Počas týždňa detskej 

radosti 1. – 4.6. oslavovali svoj sviatok MDD. Predškoláci si zmerali sily na Športovej 

olympiáde škôlkarov v Seredi. Úspešne absolvovali 4 disciplíny. Za odmenu získali medaily 

a lopty od mesta Sereď. Školský výlet 14.6. bol nasmerovaný do ZOO v Bratislave. Záujem bol 

hlavne o Dino – park. To už sa priblížil koniec školského roka, bol aj trochu smutný pre 

budúcich prvákov. Rozlúčku s MŠ ukončili 30.6. Na pamiatku si odniesli knižku a Osvedčenie 

o ukončení predprimárneho vzdelávania. Nechýbalo ani rozlúčkové tablo.  

V novom školskom roku 2010/2011 bolo prijatých 32 detí, z toho 19 v mladšej a 13 detí 

v staršej skupine – predškoláci. Vo vyučovaní pokračovala zástupkyňa riaditeľa školy Helena 

Štefunková, vyučujúce Ivana Piknová a Eva Koštialová pokračujú v štúdiu. V odpoludňajšej 

činnosti sa deti spájali do jednej skupiny.  

Prichádzajúca jeseň zmenila priestory MŠ na výstavisko šarkanov a tekvicových strašiakov. 

Svojimi zaujímavými prácami spestrili Výstavu ovocia a zeleniny v obci. Spolu s rodičmi 

pripravili 28.10. Jesennú slávnosť. So žiakmi ZŠ sa zapojili k podujatiam Lampióny šťastia , 

hudobný program Hlbockých. Mikulášske posedenie v škole a v sále OcÚ. Za darčeky sa 

Mikulášovi odmenili divadielkom, básňami a pesničkami. Aké by to boli Vianoce bez 

medovníkov. Spolu s mamičkami (Falathová, Hrtánková, Čuntalová) ich 13.12. napiekli. 

Škoda, že pre väčšiu chorobnosť sa menej detí zúčastnilo 22.12. posedenia pod jedličkou. Aj 

napriek tomu predviedli krátky program a už sa tešili na Vianoce v rodinách.  

O chod ZŠ a MŠ sa starali aj hospodárske pracovníčky: Žofia Demovičová – ekonómka, 

Martina Gulová – školníčka, Mária Kollárová – hlavná kuchárka, Rozália Plechlová – pomocná 

kuchárka.  

Mama – to slovo krásne, 

až pri tom človek žasne. 

Vyslovujem ho každý deň, 

a pri tom sa usmejem. 

Si ako krásny sen, 

čo zalial našu Zem. 

Na každý žiaľ máš liek, 

vôkol teba počuť smiech. 

Aj takto vyjadrili lásku a vďaku mamičkám naši žiaci v podaní Veroniky Piknovej.  



CIRKEVNÝ ŽIVOT 

Každoročné prvé stretnutia našich veriacich v novom roku začínajú slávnostnou sv. omšou. Aj 

tok 2010 začal slávením sviatku Panny Márie Bohorodičky, vzývaním Ducha Svätého. Pán 

farár Škriputa úprimne blahoželal Nový rok. Slávnostne, Pápežskou hymnou omša skončila. 

Cestou z kostola pokračovali vzájomné blahoželania. Kiež by sa všetky naplnili!  

Zjavenie Pána ľudovo sviatok Troch Kráľov 6.1., symbol svätenia vody a príbytkov, tak to bolo 

aj v tomto roku. Sviatkom Krstu Krista Pána 10.1. skončilo vianočné obdobie.  

Zbierkou „Dobrá novina“ prispeli veriaci sumou 378 €. Zbierkou pre zemetrasením postihnuté 

Haiti sme 24.1. prispeli 640 €. Pre Katolícku Univerzitu v Ružomberku 31.1. 287,70 €, 21.2. 

na Charitu sa vyzbieralo 298 €. 17.2. Popolcovou stredou začalo pôstne obdobie príprava na 

Veľkú noc. Popol – výzva k pokániu! Popolom sa kedysi čistilo striebro, kuchynské riady, je 

symbolom očisty. Miesto Litánii, sa v tomto období modlíme v nedeľné popoludnie Krížovú 

cestu.  

Smutná správa nás prekvapila 19.2. nečakane zomrel d. p. Alojz Gubala. Deň pred jeho 71. 

narodeninami sme sa s ním rozlúčili na cintoríne v Piešťanoch. Dopoludnia bola s ním rozlúčka 

v mieste jeho posledného pôsobiska v Dubovej. Slová rozlúčky a vďaky predniesol v závere 

sv. omše p. farár Libor Škriputa. Prišiel do našej farnosti ako nástupca po d. p. Gubalovi, ktorý 

u nás pôsobil v rokoch 1995 – 1999. zostal v spomienkach aj mnohých detí, ktoré pritiahol 

k sebe do kostola a zvlášť sa im venoval napr. aj nácvikom spevov, hry na hudobné nástroje. 

„A BUDEM BÝVAŤ V DOME PÁNOVOM, MNOHO A MNOHO DNÍ.“  

Presunuli sme sa do Veľkonočného obdobia. 23.3. bola spoločná spoveď za prítomnosti troch 

kňazov. Na Kvetnú nedeľu 27.3. bolo svätenie bahniatok a spievali sa Pašie v skrátenej verzii 

v podaní Vlčkovanky a mužskej posily Mareka Trnku, Ľuboša Matúša a Františka Širokého. 

Na Zelený štvrtok už celé Pašie, Ľuboša vystriedal Milan Gabriel. Na Veľký piatok skoro ráno 

bola Krížová cesta, tiež večer už tradične z Križovian do nášho kostola. Po poludňajšej 

pobožnosti bola poklona pri Božom hrobe, pokračovala aj na Bielu sobotu. Slávnosť 

vzkriesenia oživila nádherným spevom Žalmov a potom aj hrou na organ Lenka Antalová 

z kostola sv. Jakuba v Trnave (u Františkánov). Celé trojdnie, aj večerný sprievod dedinou, sme 

prežili s pátrom Gabrielom Džvonárom. Veľkonočná nedeľa bola už s našim p. farárom, po 

omši bola obvyklá farská ofera.  

Počas Nedele Božieho Milosrdenstva 11.4. prijala Sviatosť krstu Ema Nemčeková. Plnosť 

Milosrdenstva pokropila aj Emku.  

Pastiersky list Otcov biskupov 18.4. pripomínal 60. výročie „Barbarskej noci“ – likvidácie 

mužských kláštorov (tzv. „Akcia K“ začala 31.3.1950).  

18.4. bolo 5. výročie pontifikáta Sv. Otca Benedikta XVI. O ďalší týždeň „Deň modlitieb za 

kňazské a rehoľné povolania“ tzv. Nedeľa Dobrého pastiera, príspevok v zbierke na Charitu bol 

293 €. Spomienka na Patrónku Európy, učiteľku Cirkvi KATARÍNU SIENSKU pripadla na 

29.4.  

Sviatok Nanebovstúpenia Pána je ako maják, zdôraznil p. farár, určuje nám naše smerovanie 

a cieľ nášho života. V tento deň 13.5. sa slávilo aj 93. výročie Fatimského zjavenia, priamo 

v portugalskej Fatime sa ho zúčastnil aj Sv. Otec Benedikt XVI.  



Na poslednú 7. veľkonočnú nedeľu zbierkou na Kresťanské masmédiá sme prispeli sumou 248 

€. Obvyklá farská zbierka sa konala na Nedeľu Zoslania Ducha Svätého – Živá Božia láska, 

ktorá napĺňa svojimi darmi – skončilo veľkonočné obdobie.  

Ďalšie dôležité sviatky sme slávili v júni. 3. júna na slávnosť Najsvätejšieho Kristovho Tela 

sme chystali oltáriky (Kollároví, Hužovičoví, Maguloví, Piknoví), mraky sa zháňali. Asi hodinu 

pred začiatkom sa spustil dážď. Takže s pátrom Gabrielom sa všetko konalo v kostole pri 

bočných oltároch, orientovaných na 4 svetové strany.  

11.6. na Sviatok Najsvätejšieho Srdca Ježišovho Sv. Otec ukončil „Rok kňazov.“ Ochota 

pomáhať sa prejavila júnovou zbierkou 178 € pre stredisko narkomanov Čenakovo, 20.6. 

sumou 600 € pre záplavami postihnuté oblasti Slovenska a 29.6. zb. „Halier Sv. Petra“ vo výške 

157 €.  

20.6. odišiel do večnosti d. p. Pavol Bachan vo veku 83 rokov. Pohreb sa konal 24.6. vo 

Veľkých Vozokanoch. Posledné obdobie prežíval v Križovanoch. Pokiaľ vládal, prichádzal na 

sv. omše aj ku nám. Zostal v spomienkach tých, ktorí sme ho poznali.  

5.7. sa slávil Sv. vierozvestov Sv. Cyrila a Metoda (štátny sviatok). Dňom 7.8. začali v Bazilike 

v Trnave Fatimské soboty. Zabezpečený bol spoločný odchod autobusom s Križovanmi 

a Zavarom. Deň pracovného voľna patril 15.9. úcte patrónky Slovenska, Sedembolestnej Panny 

Márii. Slávnostnú sv. omšu v Národnej bazilike v Šaštíne celebroval J. E. Mons. Kardinál 

Tomko. Prenos vysielala STV.  

Začiatok októbra znamená pre Vlčkovce sviatok Patrónky nášho kostola sv. Terézie z Lisieux 

a teda naše hody. 3.10. nedeľná omša pre gazdinky bola o 7.30 hod. (aby stihli navariť) 

a slávnostná o 10.30 hod. pre hostí. Pán farár vyzdvihol krásu nášho kostola, ktorý ako 

zdôraznil je krásny aj výzdobou, ale aj tým, že doň prichádzajú dobrí ľudia. Obetné dary boli 

obohatené o zákusky, víno, ovocie. K slávnosti prispela hudbou a spevom mládežnícka skupina 

z Križovian.  

Na 14.10. výročie posviacky nášho chrámu, sme si ženy po omši pripravili príjemné agapé. 

Bola to aj prvá omša s deťmi, ktoré sa pripravovali na prvé sv. prijímanie. Spolu s deťmi 

z Vlčkoviec, ktoré navštevujú ZŠ v Križovanoch sa ich počet postupne ustálil na 10. Žiaľ, 

v tomto roku 2010 prvé sv. prijímanie nebolo, neboli deti. Spomínaných 10 sa pripravovalo 

k budúcemu roku 2011.  

Príspevok na misie zo zbierky 24.10. činil 360 €. SVIEČKA ZA NENARODENÉ DETI bol 

názov projektu, ktorý zorganizovalo Občianske združenie Fórum života počas celého októbra, 

s vyvrcholením 2.11. V kostole sme si mohli zakúpiť symbolické sviečky s možným 

príspevkom 1 € a v ten večer 2.11. ich v oknách zapáliť. Do projektu boli zapojené farnosti, 

spoločenstvá, rodiny, jednotlivci po celom Slovensku.  

12.11. bol daný nový koberec do kostola, akoby pripravený pre nevestu Slavomíru Lukáčovú 

a ženícha Petra Polakoviča, ktorí prijali 13.11. sviatosť manželstva (noví obyvatelia z Majera).  

16.11. spečatili manželský sľub pri slávnostnej omši Darina Krajčovičová a Daniel Lukáč. 

Tých, ktorí prišli pred kostol, odmenili svadobnými koláčmi. 300. výročie slzenia Milostivého 

obrazu P. Márie Trnavskej 13. – 21.11. ukončil J. E. arcibiskup Róbert Bezák vyhlásením Roka 

Panny Márie Trnavskej s vystavením obrazu po celý rok.  



Veriaci, ktorí sa nemohli zúčastňovať Novény k P. Márii v Trnave, si konali pobožnosť 

v našom kostole. Členovia bratstva Božského Srdca Ježišovho dostali Ďakovný list 

s požehnaním od Sv. Otca Benedikta XVI. To už nastúpilo adventné obdobie 28.11. s prvou 

rozsvietenou sviecou na adventnom venci v kostole. Aj pár veriacich si prinieslo svoje vence 

na posvätenie.  

Na nedeľnej omši 19.12. sa konalo Zasvätenie Nepoškvrnenému Srdcu Panny Márie, príprava 

na Misie, ktoré sa budú u nás vo farnosti konať od 22. januára 2011.  

Adventný veniec vystriedal Vianočný strom 24. decembra. V ten deň rozniesli miništranti do 

domácností Betlehemské svetlo. Polnočnou omšou o 21.30 hod. s pátrom Gabrielom 

Džvonárom a koledami Vlčkovanky, začalo slávenie najkrajších sviatkov roka, na ktoré sa tešia 

všetci malí, či veľkí.  

Na prvý sviatok vianočný 25.12. bola tradičná farská ofera. 26.12. Druhý sviatok sa slávil 

Sviatok Svätej Rodiny. Pán farár zdôrazňoval manželstvo – povýšenie na Sviatosť. Popoludní 

bola jasličková pobožnosť detí. Ich básničky spestril Marek Trnka gitarou a spevom a František 

Vidlička Prosbami, tiež malé občerstvenie.  

Rok 2010 sme ukončili Ďakovnoou pobožnosťou 31.12. popoludní. V závere pán farár 

oboznámil s krátkou štatistikou. Vo farnosti bolo 23 pohrebov, z toho 8 vo Vlčkovciach. U nás 

boli 3 krsty a 2 sobáše. Oboznámil aj s finančnou situáciou. S prianím veselého Silvestra, sme 

sa rozišli očakávať súboj rokov. Ďakovať za uplynulé, prosiť za nastávajúce!  

ŽI ŽIVOT! 

Život je príležitosť, chyť sa jej. 

Život je krása, obdivuj ju. 

Život je blaženosť, ochutnaj ju. 

Život je sen, premeň ho na realitu. 

Život je výzva, prijmi ju. 

Život je povinnosť, naplň ju. 

Život je hra, hraj ju. 

Život je cenný, pestuj ho. 

Život je zdroj, zachovaj ho. 

Život je láska, čerpaj z nej. 

Život je tajomstvo, odhaľ ho. 

Život je prísľub, naplň ho. 

Život je smútok, prekonaj ho. 

Život je hymnus, vyspievaj ho. 

Život je boj, prijmi ho. 

Život je dobrodružstvo, riskni ho. 

Život je šťastie, zaslúž si ho. 

Život je život, ochraňuj ho. 

MATKA TERÉZIA  

  



SPOLOČENSKÉ ORGANIZÁCIE 

Klub dôchodcov 

Prvé stretnutie členov Klubu dôchodcov bolo pri príležitosti osláv jubilantov v mesiaci január. 

Posedenie pri malom občerstvení bolo príležitosťou na nové recepty sladkých, či slaných 

dobrôt. Veď každý jubilant sa snaží pripraviť to najlepšie zo svojej zbierky receptov. Pri káve 

a poháriku vína sa aj reč ľahšie uvoľní a o to vlastne ide, porozprávať a potešiť sa navzájom. 

Odmenou jubilantom tak ako každý mesiac aj tento raz bol symbolický kvet a nemohla chýbať 

obľúbená pesnička. Stretnutia pokračovali každý mesiac, podľa možnosti v posledné nedeľné 

popoludnie.  

V časti kultúra bola opísaná fašiangová rozlúčka s basou s programom spevácko-dramatickej 

skupiny Klubu dôchodcov. Ich piesňami bola spestrená oslava Dňa matiek, či posedenie 

v rámci Mesiaca úcty k starším a Vianoc. Členky speváckej skupiny Vlčkovanka stále čerpajú 

zo svojej pokladnice piesní bohatého žánru. Nechýbali ani piesne vlastenecké a partizánske 

pred Pomníkom padlých pri spomienke na 66. výročie SNP. Aj v tomto roku sprevádzali 

cirkevné obrady v kostole a na pohreboch. Je na škodu, že nám v obci absentujú pokračovatelia 

– deti a mládež.  

Obľúbenou akciou dôchodcov sa stala návšteva termálneho kúpaliska. 7. apríla to bol pobyt na 

kúpalisku vo Veľkom Mederi, 4. augusta v Dunajskej Strede.  

V čase od 27.6. do 3.7.2010 prežila skupina 30. dôchodcov spoločné chvíle v prekrásnom 

prostredí Račkovej Doliny. Pobyt si spestrili turistickými vychádzkami do skanzenu v Pribyline 

a k Studničke. Okrem prírodných krás tohto kraja, obdivovali aj krásu folklórnych vystúpení 

na festivale vo Východnej. Autobusom sa tiež dopravili na kúpanie do Liptovského Jána. Po 

bohatom programe a oddychu, tešili sa na spoločný návrat vlakom domov.  

Vedenie klubu nezabudlo ani na divadelné predstavenia. V trnavskom divadle Jána Palárika 

sme navštívili dve predstavenia. 8. októbra „Tajomstvo Gréty Garbo“ v hlavnej úlohe Anny 

Javorkovej a Dušana Jamricha. Chorvátsky režisér Miro Gavran parafrázoval jednu etapu 

života tejto hollywoodskej hviezdy, jej neľahké bilancovanie plynúceho života a márnej, avšak 

pochopiteľnej túžbe vrátiť čas naspäť.  

Ďalšia výborná herečka Božidara Turzonovová sa predstavila v úlohe matky svojho syna v hre 

„Vrátila sa raz v noci.“  

O činnosti nášho Klubu dôchodcov, výboru pod vedením aktívnej vedúcej MUDr. Dariny 

Marušiakovej, by sa dalo viac rozpísať, ich činnosť sa prelína v už opisovaných udalostiach zo 

života obce a spoločenských organizácií.  

Klub dôchodcov je u nás najpočetnejšou organizáciou. K 31.12.2010 bolo evidovaných 62 

členov.   

POĽOVNÍCKE ZDRUŽENIE VLČKOVCE – OPOJ 

V tomto roku evidovalo Poľovnícke združenie 22 členov a 3 kandidátov. Hlavnou náplňou 

činnosti bola starostlivosť o zver. Zaujímavosťou v pláne činnosti je sčítanie jarných stavov 

zveri, očakávaných prírastkov, ako aj plán lovu.  



Výsledný stav lovu v roku 2010 bol nasledovný. Spolu bolo ulovených 27 ks srnčej zveri a 5 

ks bol úhyn. Ulovených bolo 74 bažantov ale žiadne zajace ani sliepky. Zo škodnej zveri bolo 

ulovených 18 líšok, 7 vrán, 4 túlavé psy, 3 túlavé mačky.  

Na zimné obdobie zabezpečili dostatok krmiva, liečiva pre srnčiu zver a kamennej soli. 

Spoločné prikrmovanie vykonávali podľa potrieb formou brigád. I napriek dobrej starostlivosti,  

v dôsledku nepriaznivých poveternostných podmienok sa ukázalo, že pri plánovaní lovu bude 

musieť byť poľovný hospodár opatrný. On vedie aj presnú evidenciu o uskladnení ulovenej 

zveri. Po rebonifikácii revírov bude náš revír zaradený do I. bonity, preto starostlivosti o zajačiu 

zver budú musieť venovať väčšiu pozornosť. Už priebežne počas leta sa ukázalo, že zajačikov 

je málo a potvrdili to aj prvé poľovačky. Výbor preto rozhodol, že zajace loviť ani chytať 

nebudú, skrátili aj plán lovu bažanta. Produkcia diviny nepatrne klesla oproti minulému roku. 

Z revíru zobrali 508 kg diviny, čo je 0,3 kg/ha. Je to najnižšia produkcia od roku 2004. V revíre 

mali 45 krmelcov pre bažantov, 6 pre jarabice, 14 soľníkov, 18 jasiel a 17 kazateľnicových 

posedov. PZ vlastnilo 8 poľovne upotrebiteľných stavačov a 2 brlohárov, z toho 1 na 

dohľadávanie zveri.  

Z dôvodu zhoršenej finančnej situácie, výbor nedoporučil vyplácať odmeny za skúšky 

upotrebiteľnosti a chovné na psov za rok 2010.  

Najvýznamnejšou udalosťou v oblasti kynologickej činnosti bola Medzinárodná súťaž stavačov 

Memoriál Kolomana Slimáka v Dolnej Krupej. Člen PZ Vlastimil Polakovič, pôvodom 

Vlčkovan, ktorý je kynologický referent a rozhodca pri Regionálnom obvode Trnava, spolu so 

svojim ERONOM zabojoval a na tomto významnom podujatí získali 1. miesto.  

Členovia PZ odpracovali spolu 2 221 brigádnických hodín. Za veľký úspech považujú začiatok 

výstavby vetrolamov v katastri Vlčkovce. Ďalšou úlohou je sledovať vývoz močovky z Farmy 

do našich katastrov, pôsobiť na kompetentné miesta a tiež kosenie ďateliny za použitia plašičov. 

Nakoľko vypadol hlavný zdroj príjmu z odchytu zajacov, plánujú akcie, ktoré by priniesli do 

pokladne finančné prostriedky. Okrem základných úloh to bolo napr. organizovanie 1. 

Poľovníckeho majálesu, Posedenie pre občanov vo Vlčkovciach, pomocou Urbariátu vo 

Vlčkovciach pri spravovaní Hája, spolupráca s Obecným úradom Opoj a Vlčkovce pri vyčistení 

revíru od odpadov.  

ZO Slovenského zväzu záhradkárov 

Na výročnej členskej schôdzi bol zvolený výbor na obdobie 2010 – 2015. za predsedu bol 

naďalej zvolený Ing. Peter Uhrovič, tajomník Ing. Ľubomír Šuran, pokladník Viliam Ginga, 

predseda revíznej komisie Ing. Juraj Krasňanský, členovia RK Demovič, Miroslav Falath, ďalší 

členovia výboru Ľubomír Sivák, Rudolf Križanovič, Jaroslav Kocmál, Rudolf Kocmál, 

hospodárka Bubláveková. V dňoch 5. a 6. marca 2010 sa v spoločenskej miestnosti OcÚ 

uskutočnil 38. ročník Degustácie vín. Počas prvého dňa prebehla odborná degustácia. 

Porotcovia mali k dispozícii 112 vzoriek od 43. vystavovateľov.  

Cenu starostu obce za najlepšie vlčkovské víno získal Viliam Ginga za odrodu „Zmes biela“ 

a Michal Sabo za odrodu „Zmes červená.“ S veľkou odozvou sa stretla výstava vín spojená 

s ochutnávkou, konala sa na druhý deň. Široká verejnosť tak mohla ochutnať z vystavovaných 

vzoriek a vymeniť si skúsenosti s pestovaním a výrobou vína.  

Tradičná výstava ovocia a zeleniny, kveto sa konala 26.9.2010. Svojimi prácami obohatili 

výstavu žiaci MŠ a ZŠ, Klub dôchodcov MUDr. Marušiaková zbierkou liečivých rastlín, Mária 



Retzerová krížikovou výšivkou obrázkov, poľovníci trofejami. Po prvý raz vystavovali 

drobnochovatelia okrasnú hydinu, králikov p. Bartoš a Jozef Štefunko, poštových holubov 

Štefan Repiský. Bolo čo obdivovať. Zaujímavou ozdobou boli vystavené poháre získané na 

súťažiach. Zbierkou kaktusov a výpestkami prispeli aj pestovatelia z Križovian.  

Občerstviť sa dalo gulášom, cigánskou, burčiakom. Do výstavy prispelo 45 vystavovateľov so 

150. vzorkami. Diplomom boli ocenené kolekcie pestovateľov Demovič, Kubov, Ľ. Sivák. 

Ovocie a zelenina už tradične putovali do školskej jedálne.  

Na celoštátnej výstave Jablko roka 27. – 29.10.2010 sa zúčastnili Jozef Miklovič, Jozef 

Štefunko, Jaroslav Kocmál. V kategórii „Novšie a perspektívne odrody“ získal diplom Jozef 

Štefunko s odrodou Goldstar.  

Sedem členov MO SZZ sa zúčastnilo Okresnej výstavy ovocia a zeleniny v Trnave, ktorá sa 

konala 10. – 11.9.2010. Účasť členov na podujatí „Dni otvorených pivníc v Trnave,“ podporil 

výbor 15. vstupenkami.  

26.11.2010 sa na školení funkcionárov v Trakoviciach zúčastnil Ing. P. Uhrovič a J. Kocmál.  

Ako posledné sa konalo 18.12.2010 Vianočné posedenie s pečeným prasiatkom. Prítomní boli 

hostia zo Zavara a Križovian.  

ŠPORT – TJ DRUŽSTEVNÍK VLČKOVCE 

Podľa hodnotenia predsedu TJ Petra Danu, sa našim mužstvám vo futbalovom ročníku 

2009/2010 príliš nedarilo.  

Žiaci skončili na poslednom mieste v Okresných majstrovstvách a zostúpili do Okresnej 

súťaže. V júni 2010 sa zúčastnili súťaže o Pohár starostu obce Križovany. Po víťazstvách nad 

domácimi Križovanmi 1:0 a vo finále nad Zavarom 1:0 obsadili prvé miesto. Za najlepšieho 

brankára turnaja bol vyhlásený Tomáš Bočko.  

Dorast začal sezónu v Okresných majstrovstvách ale po šiestich zápasoch ho museli pre 

nezáujem chlapcov zo súťaže odhlásiť.  

Muži skončili ročník na 10. mieste z 12. mužstiev. O novom hráčovi Alumbasi Bensona z Kene 

sme už písali v úryvku z TH EXTRA. Jeho prístup k futbalu by mal byť podľa predsedu vzorom 

pre ostatných.  

Nová súťažná sezóna 2010/2011 sa začala lepšie pre naše dve mužstvá. Po jesennej časti sú 

muži na 2. mieste za vedúcim Opojom. Žiaci prezimovávajú na 5. mieste. Pochváliť sa môžeme 

veľmi dobrým stavom hracej plochy, ktorá patrí k najlepším v okrese, vďaka práci výboru TJ. 

Na ihrisku prebehla rekonštrukcia šatní, výmena lavičiek a pripravená je aj montáž sieťových 

lapačov za bránkami.  

Športovci uvítajú pomoc fanúšikov a občanov aspoň v takom rozsahu ako bola účasť na 

výročnej schôdzi. 60 prítomných členov i nečlenov potvrdilo svoj záujem o bilancovanie 

výsledkov futbalu v obci.  

Mladí muži využívajú individuálne posilňovňu – mini telocvičňu. Zmenili si ju z bývalej šatne 

pre hercov pod javiskom sály OcÚ. Ihrisko na plážový volejbal bolo využívané len 

príležitostne.  

 

 



Cvičenie žien 

Rehabilitačné cvičenie (starších žien) pokračovalo naďalej pod odborným vedením MUDr. 

Dariny Marušiakovej. Aj keď pravidelne cvičila menšia skupina žien, občas sa pridali aj novšie 

tváre. Okrem cvičenia podľa CD nahrávok, s obľubou využívali najmä cvičenie s FIT loptami, 

preto boli dokúpené ešte ďalšie kusy.  

Zumba – toto tak aktuálne cvičenie mladých žien u nás dlho neprežilo. Počet cvičeniek sa 

rozrástol, od prázdnin cvičili v telocvični ZŠ v Križovanoch.  

ZO COOP JEDNOTA 

Na výročnej členskej schôdzi 4.3.2010 boli vydané návratky v hodnote 4 €, na ktoré mohli 

členovia čerpať 2 % zľavy z nákupov v roku 2009 a v mesiaci november doplnené nákupné 

karty o dividendy 4 €. Poskytnuté bolo občerstvenie v hodnote 1,1 € formou balíčka. ZO má 16 

členov, pri organizovaní podujatí spolupracovala s organizáciami v obci alebo individuálne. 

Dvaja členovia sa zúčastnili vystúpenia Olympie v Trnave 21.5.2010, dvaja divadelného 

predstavenia „Mám okno“ 21.5.2010. V auguste sa zúčastnili osláv v Červeníku a 1 člen na 

rekondičnom pobyte v Liptovskom Jáne.  

ZO SZZP 

Štyria členovia so zdravotným postihnutím využili rehabilitačný pobyt v Liptovskom Jáne 

a dvaja v Hronci. Dvaja členovia navštívili kultúrne podujatia „František z Assisi“ 6.2.2010, 

„Čajočky“ štyria členovia 9.4.2010, návštevu múzea 8.8.2010 dvaja, tak isto dvaja „Tajomstvo 

G. G.“ 7.10.2010 a „Nabucco“ 13.12.2010. Na vianočnom posedení 22 členov dostalo balíček 

v hodnote 2 € a deti zo ZŠ po programe dostali balíček v hodnote 1 €. Využitá bola dotácia 

OcÚ 300 € a členské príspevky. Zúčastnili sa aj zástupcovia ZO SZZP v Seredi, ktorí poskytli 

aktuálne informácie.  

POČASIE, UDALOSTI 

Prvý deň nového roka nám prialo aj počasie, pri teplote 4 ˚C bolo príjemne, ale to bolo asi len 

súčasťou novoročného blahoželania. Hneď v nasledujúcich dňoch sa studený vietor postaral 

o pokles teploty na -1 až -4 ˚C. Traja Králi si pripravili pekne zasneženú cestu, ale postupne sa 

sneh topil a o dva dni sa sneženie zmenilo na dážď. Zimnú podobu mal týždeň od 11. januára.  

Náladu vylepšilo aj zníženie ceny plynu a valorizácia dôchodkov. Ale 12.1. bolo veľké 

zemetrasenie na HAITI o sile 7 ˚ Richterovej stupnice. V troskách zostalo hlavné mesto, 

hlásených bolo cez 200 000 obetí a bez prístrešia zostalo 2 milióny ľudí. Prírodný živel 

zanechal po sebe ruiny, obete, bolesť a nárek. Haiti volá o pomoc! Druhý ale slabší otras bol 

20.1., bez obetí na životoch.  

Najdlhšie pozorovateľné prstencové zatmenie Slnka v tomto tisícročí bolo 15.1., trvalo 3 h 5 

min, v čase od 7.00 hod. do 10.45 hod. pozorovať sa dalo na území rovníkovej Afriky a Ázie.  

Dosť snehu napadlo u nás 17. – 18.1., ale dlho nevydržal. Od 21.1. sme očakávali „Fabiánsku 

zimu“ potvrdilo sa v nasledujúcom týždni. Večerné teploty u nás boli -6 ˚C, ale Poľsko 

a Ukrajina -30 ˚C v noci. Druhá najchladnejšia noc u nás bola z 26. na 27.1. pod -10 ˚C, Nitra 

-18 ˚C, Záhorie 20 ˚C, cez deň u nás -5 ˚C. V ďalšie dni do konca januára sa u nás sneh „sypal.“ 

Pekný pohľad, ale robota. Celkove bol január chladnejší ako obvykle.  

27. január boli znova otrasy na Haiti. V tento deň médiá pripomínali 65. výročie udalostí 

v Osvienčime. 



Február v prvý deň bolo slabo nad nulou, no o dva dni sa celý deň doslova sypal sneh s dažďom 

sa občas topil, vydržal do 11.2. To už prišla ďalšia dávka snehu, v okolitých štátoch kalamity. 

Valentínska zima vydržala, ale od 16.2. sa sneh pomaly strácal, ortuť vystupovala nad nulu. 

Pokračovali  pekné dni, 25.2. až 12 ˚C, večer 7 ˚C.  

5. marec prerušil jarné pocity, ochladilo sa pod 0 ˚C, o 16.00 hod. fujavica. Zima nechcela 

odísť, počasie sa zbláznilo. 9. marca ráno -3 ˚C, zima , v Austrálii s dažďom padali rybičky, 

v Rusku žltý sneh, Francúzsko malo 40 cm snehu, znovu zemetrasenie na Haiti, v Chile 

a v Turecku. 11. marca dosť snežilo, na druhý deň 11 ˚C, postupne rástla nádej na oteplenie. 

18.3. už bolo 15 ˚C, v noci nad nulou.  

15.3. o 4 h 5 min signalizácia oznamovala krádež v obchode Hesko (cez rozbité dvere). Koľko 

dní do Jozefa teplo, toľko po ňom zima. Koniec marca veľkonočný týždeň bolo aprílové 

počasie. Šibáči nemuseli polievať, zmokli. Nie len výkyvy v počasí. 4. apríla na Veľkonočnú 

nedeľu zaznamenali zemetrasenie na východnom Slovensku, dvakrát v rozpätí sekúnd, 

našťastie 2. – 4. magnitúda. Od 6.4. boli pekné dni 18 ˚C, ale rána a večery chladné.  

Na východnom Slovensku boli nájdené meteority – kremičitany. 8.4. o 10.36 SEČ bola tragická 

havária poľského lietadla. Pri Smolinsku zahynul poľský prezident Lech Kaczyňský 

s manželkou Máriou a vrcholní predstavitelia štátu, poľskej armády a cirkvi. Z 96 osôb neprežil 

nikto. „Katyň zabila poľskú elitu dvakrát.“ (tlač).  

Naďalej boli upršané dni. 14.4. pri zemetrasení v Číne zahynulo 400 ľudí. 15.4. výbuch sopky 

na ISLANDE zablokoval lety do Írska, V. Británie, aj v Bratislave meškali lety a od 16.4. 

zablokované lety aj v severných krajinách pre množstvo popolčeka v ovzduší.  

15.4. pršalo už štvrtý deň, podľa meteorológa p. Jurčoviča napršalo v tieto dni viac ako inokedy 

za celý mesiac apríl. Po 20. apríli bolo konečne kľudnejšie, slnečno do 20 ˚C (ale silné sneženie 

v Tatrách Ždiar – Poľsko).  

Aj 1. máj bol už ako letný, s teplotou 24 ˚C. Za posledných 60 rokov bolo najteplejšie ráno 

v tento deň (Bratislava 15 ˚C). No prišiel májový dáždik, mierne klesla ortuť na 15 ˚C cez deň 

a polooblačné dni. Prvý zmrzlán Pankrác zmenil občasný dážď večer na výdatný 12.5. Povestná 

Žofia víno vypíja 15.5. prihnala silný vietor, ochladilo sa na 8 ˚C a znova dážď aj v ďalšie dni. 

17.5. Lomnický štít 170 cm snehu, Štrbské pleso víchrica o sile 190 km/h. Rozsiahle záplavy 

boli na východe, juhu a severe Slovenska a v okolitých krajinách. 19.5. dážď prestal ale 

následky sa prejavili aj u nás.  

Zničené sadenice paprík, rajčín, opadané ovocie, uhorky zmizli zo zeme. Ďalšie búrky 25.5. 

priniesli povodne aj na západnom Slovensku, v oblasti Myjavy. Mimoriadne rekordne upršaný 

máj. Júnový víkend od 5.6. bol konečne letný, s teplotou 25 ˚C, ďalej až do 30 ˚C, noci 15 ˚C 

dokonca z 9. na 10.6. bola tropická noc 20 ˚C. Ľadovec ráno 14.6. nebol potrebný, striedali sa 

dni s dažďom. Až posledné dni nastali pekné dni, dokonca na prelome jún júl boli ubíjajúce 

teploty. Nepríjemné horúčavy nad 35 ˚C boli v týždni od 11.7. Až búrka v noci 24.7. ochladila 

vzduch na 15 ˚C. Rozmary počasia si odniesli aj ovocné stromy, čerešne, marhule, väčšinou 

niet čo zavárať. Daždivé dni, prehánky, sem tam letno, to bolo striedanie júl august.  

Zaujímavý úkaz – polárna žiara – 3.8. bola vidieť za jasnej oblohy aj na Slovensku. Na 

Slovensko – Poľskom pohraničí sa formovali dve tornáda. Ďalšie záplavy boli na juhu 

Slovenska a v Česku. Rajčiny sa zmenili na tabak, napadnuté slivky, všetko preč u nás.  



Sled udalostí v prírode je na zamyslenie – výkyv počasia – tragédia. Streľba v byte a na ulici 

v Devínskej Novej Vsi 30.8., páchateľovi podľahli 3 obete, nakoniec tak skončil on sám, 

otriasla nie len Slovenskom. Deň po tom sa ochladilo na 12 ˚C, vietor znovu rekord v počasí.  

Dážď bol dokonca v púštnej oblasti Austrálie 4.9. prekazil konské preteky. September začal aj 

u nás striedavo s dažďom, krátke babie leto bolo v strede mesiaca. Potom znova ochladenie, 

posledné dni iba 14 ˚C. Katastrofou skončili vinohrady, hrozno zoschlo, neúroda aj zemiakov 

málo. Obchody hrozili zdražovaním potravín.  

Babie leto sa ešte načas vrátilo v októbri. Až 21.10. sa ochladilo na 8 ˚C v noci sotva 1 ˚C. Pred 

sviatkami Všetkých svätých 28. – 29.10. sa už objavili prvé mrazíky, po nich veterno. Potom 

nasledoval nadmerne teplý novembrový týždeň s vrcholom 5. – 6.11., kedy bolo 21 ˚C, v noci 

10 ˚C. Martina 12.11. zahnal s koňa dážď. Podpriemerne teplé novembrové počasie ukončila 

Katarína teplotou len 5 ˚C.  

Už ráno 28.11. boli mrazom vybielené strechy, teplomer kolísal -2 ˚C až 2 ˚C, večer padol prvý 

sneh. Sneženie pokračovalo, aj prvé dni decembra boli pravé zimné, až do -12 ˚C. Po troch 

dňoch však sneh zmizol. Riadne nasnežilo 11. decembra, Lucia 13.12. narobila veľký vietor, 

ale iba 3 ˚C. Extrémne chladné dni boli 16. – 18. decembra, u nás -5 ˚C, v Tatrách -20 ˚C. Bolo 

krásne bielo, už mohli byť Vianoce. Ale o dva dni sa oteplilo na 3 ˚C, aj v noci nad nulou. 

Vianočný 24. december bol celý upršaný. Ale 25.12. už ráno riadna „kosa“ ortuť klesla pod -

10 ˚C. Potok sa zmenil na klzisko, deti si mohli užiť prázdniny.  

Úplné zatmenie mesiaca, výnimočne raz za 372 rokov, pripadlo na zimný Slnovrat 21.12. U nás 

sa stmievalo z avízového zvyšovania cien, energií, plynu, potravín, vody. Snehový poprašok na 

Silvestrovský večer dopĺňali ohňostroje a svietiace letiace balóny na oblohe.  

SPOMIENKY NA SPOLOČNÝ ŽIVOT 

A na prácu  prospešnú nie len pre našu obec, vložili do týchto stránok manželia Milan a Antónia 

Šimoví. Pán plk. Ing. Milan Šimo sa narodil 11.6.1931, rodičia mu dali meno Milan, Ján. 

Spomína takto: „Vyrastal som v deväťčlennej rodine, štvrtý v poradí, ako syn 

poľnohospodárskeho robotníka. Základnú školu som absolvoval v rodnej obci. Absolvoval som 

Vyššiu školu pracujúcich smer stavebný v Trnave, v rokoch 1945 – 1946. Potom Priemyslovú 

školu stavebnú v Liptovskom Mikuláši, ďalej Vojenskú školu – Ženijno technické učulište – 3 

roky a Vojenskú akadémiu Antonína Zápotockého v Brne, smer stavebný špecialista pre letište 

a cesty – 5 rokov. Od roku 1956 do 1991 som bol vojakom z povolania. Dosiahol som hodnosť 

plukovníka. Môžem si písať titul plk. Ing. Zastával som funkcie od veliteľa čaty, roty atď. vo 

vojenských útvaroch. Od roku 1970 som bol zamestnaný vo vojenských zariadeniach na Štábe 

Civilnej ochrany ČSSR. Zabezpečoval som investičnú výstavbu stavieb CO do roku 1977. 

potom som vykonával funkciu tajomníka Rady obrany hlavného mesta Bratislavy a neskôr aj 

stan referenta Rady obrany ČSSR až do odchodu do dôchodku v roku 1991.  

V obci som bol od roku 1971 poslancom MNV a v období 1973 – 1981 som vykonával 

neplatenú funkciu tajomníka MNV. V tomto období sme v našej obci vybudovali Dom smútku, 

Obecné kúpalisko, Obchodný dom (teraz predajňa Hesková), začala sa plynofikácia obce, 

obnova miestnej komunikácie na asfaltovú, vysadila sa zeleň po celej obci. Všetky tieto akcie 

sa konali brigádnicky, za pomoci občanov. Boli sme k sebe ústretovejší a viac spoločenskí. 

S obcou Příbice sme udržiavali družbu, vymieňali sme si skúsenosti na úrovni organizačnej 

a poľnohospodárskej. Družbu udržiavali aj Základné školy.  



V súlade so Zbierkou zákonov ČSSR boli v tomto období určené strediskové obce, medzi nimi 

aj naša obec Vlčkovce. združené boli obce Vlčkovce, Križovany nad Dudváhom a Opoj. ONV 

v Trnave pôvodne rozhodol strediskovú obec v prospech Križovian. To bolo písomne aj osobne 

tajomníkom ONV doručené na MNV Vlčkovce. rada MNV sa proti tomuto rozhodnutiu 

odvolala, nakoľko Zb. zákonov bola určená stredisková obec Vlčkovce. V tomto spore som 

hlavnú úlohu zohral ja, nakoľko som pracoval na Štábe CO ČSSR a poznal som ústredné orgány 

a tiež Zbierku zákonov. Vlčkovce sa tak stali strediskovou obcou od roku 1973. Vo vedení boli 

zastúpené všetky tri obce. Funkciu predsedu vykonával Jozef Rozič z Križovian, podpredsedu 

Jozef Vidlička z Vlčkoviec a druhý podpredseda Jozef Madera z Opoja. Schôdze Rady 

poslancov sa konali plánovane v jednotlivých obciach, aby sa rokovaní mohli zúčastniť aj 

občania združených obcí.“ 

V rozhovore s pánom Milanom sme zablúdili aj do chlapčenských rokov, aj do rokov 

vojnových. Vtedy ešte netušil, kam povedie jeho životná dráha: „Živo sa mi vynorili obrazy, 

ako priam do izby nám namierila strela. V blízkosti v kúte izby sedela hus, ktorú nám zasypalo. 

Alebo ako sme zberali zastrelených vojakov, ruských aj nemeckých, aj ako sme ich zakopávali. 

Aj ako bol ruským vojakom zastrelený náš občan Jozef Mucha. Bol to už čas, kedy prichádzala 

sloboda. Jozef vzbudil podozrenie tým, že bol ostrihaný (bol už oblečený v civile) musel 

doniesť uniformu ... a skončil mladý život.“  

Určite si dnes všetci želáme, aby takéto udalosti boli len spomienkou na časy, ktoré dávno 

pominuli a aby sa nikdy viac nezopakovali.  

„Manželka Antónia Šimová, rod. Sekerová, sa narodila 11.2.1933. Vyrastala v robotníckej 

rodine, spolu so sestrou Ľudmilou. Základné vzdelanie získala na ZŠ vo Vlčkovciach 

a Meštiackej škole v Trnave absolvovala 1 ročný kurz. Manželstvo sme spečatili 11.9.1954. 

Vychovali sme dve deti Alenu a Milana. Obidvaja, dcéra aj syn, dosiahli vysokoškolské 

vzdelanie. Manželka pracovala ako úradníčka MNV vo Vlčkovciach v rokoch 1949 až 1988. 

V obci zastávala funkciu tajomníčky MO Slovenského zväzu žien a tajomníčky 

Českoslovesnkého červeného kríža. Počas jej pôsobenia bola zriadená Prevádzkareň výšiviek, 

ktorú organizačne, materiálne a finančne zabezpečovala. Spôsoby a kvalitu výšiviek 

navrhovala a schvaľovala vedúca prevádzkarne pani Hedviga Kyselicová. Tovar bol rozmanitý, 

od dečiek, stolové prestieranie, až po výšivky blúzok.“ Spomína teraz na dôchodku.  

Manželia Šimoví teraz prežívajú starobu sami, v rodinnom dome, v pokoji, zatiavie ako tak 

slúži. Ich záľubou zostala záhrada a chov hydiny, samozrejme aj s pomocou detí. Želáme ešte 

veľa ďalších, spoločných, spokojných rokov!  

PIESNE Z TVORBY NÁŠHO OBČANA – RODÁKA – HUDOBNÍKA 

JOZEF ŠULEC: Nič ver nie je drahšie 

Nič ver nie je drahšie, jak rodná dedinka, 

/: kde vychovala mať, ej švárneho synka. :/ 

Kde ho do plienočiek, z láskou zavinula 

/: spinkaj synček milý, tíško mu spievala. :/ 

Spievala mu rada, tie slovenské piesne, 

/: o našej dedinke, jak je v nej moc krásne. :/ 

Verte, či neverte, je to kúsok zeme, 



/: kde sme sa zrodili, kde sa pominieme. :/ 

JOZEF ŠULEC: FARKAŠÍN, FARKAŠÍN 

Farkašín, Farkašín, dedinka rodná,  

kde som sa narodil v večera do dňa.  

Tam ma mať zrodila, do plienok vila,  

/: pri mojej kolíske bdela a snila. :/ 

Snila svoj dávny sen v kútiku duše,  

a mňa srdce bolí, svedomie kúše.  

Že som ju tak sklamal, nestal sa kňazom,  

/: radšej šiel na vojnu, vojak som ranom. :/ 

Neboj sa mať moja, vrátim sa domov,  

keď lístie opadá v korunách stromov.  

Než som sa vrátil k nej, pánbožko ju vzal  

/: a ja teraz banujem, skorej som prísť mal. :/ 

Piesne nacvičil so speváckou skupinou Vlčkovanka 

Ako spomínali na prežité roky manželia Uhrovičoví 

Manželia Filip a Terézia Uhrovičoví vedú prím v dĺžke trvania manželstva, aj keď vekom nie 

sú najstarší manželia. 29.6.2010 oslávili 58 rokov spoločného života. Na prežité roky si 

zaspomínali spoločne, ale vzhľadom na zdravotný stav p. Uhroviča viac upresnila manželka: 

„Manžel Filip sa narodil 23.8.1932 v početnej rodine. Z 11 narodených detí prežilo osem, 

z toho 4 chlapci a 4 dievčatá. Otec zomrel cez front vo veku 47 rokov. Starosť o rodinu zostala 

na pleciach matky, ale ani jej život nedoprial dlhý vek, zomrela 55 ročná. Napriek nie ľahkej 

situácii všetci získali vzdelanie, dve najmladšie sestry vysokoškolské. Filip získal základné 

vzdelanie vo Vlčkovciach. Neskôr ukončil Obchodnú školu v Bratislave. Oženil sa mladý 20 

ročný. Po smrti matky sme sa starali aj o súrodencov. Sestry ešte študovali, snažili sme sa 

udržiavať a nahrádzať teplo rodinného krbu. Počas aktívneho života pracoval v Jednote. 

Najskôr ako účtovník v Jednote Sereď. Potom pôsobil ako výčapník v Hostinci Jednoty vo 

Vlčkovciach a v Modranke. Ako 58 ročný nastúpil na dôchodok. So záľubou sa donedávna 

venoval svojej záhrade, hlavne ovocinárstvu a vinohradníctvu. Bol aktívnym členom ZO SZZ 

a členskú základňu neopustil ani teraz, keď už sily nestačia.“ 

V rokoch 1987 – 1996 vykonával pán Filip Uhrovič funkciu predsedu ZO SZZ. Pokiaľ by sme 

listovali v kronikárskych záznamoch, v každoročnom zázname o úspechoch ZO SZZ nájdeme 

na popredných miestach meno Filip Uhrovič. Či už to boli výstavy ovocia, ochutnávky vín, 

miestne alebo v susedných obciach, oblastné, celoslovenské aj medzinárodné – republikové. Je 

držiteľom viacerých zlatých a strieborných medailí. Na Celoslovenskej výstave vín v Skalici 

v roku 2002 získal dve zlaté a štyri strieborné medaily. V roku 2003 získal zlatú medailu za 

Tramín na regionálnej výstave Víno Tirnavia. V roku 2006 na 3. Celoslovenskej výstave vín 

v Skalici získal ocenenie „Víťaz“ za odrodu Tramín červený. Z Medzinárodnej republikovej 

výstavy vín s medzinárodnou účasťou opäť „Víťaz odrody“ a zlatý diplom s medailou za 

Tramín červený. V roku 2008 získal Cenu starostu obce Vlčkovce za najlepšie hodnotené 

vlčkovské červené Frankovka modrá. Za bohatú činnosť mu bolo udelené Republikové 

ocenenie SZZ v roku 1996 a 2007. Teraz, keď je pripútaný na lôžko sa s radosťou pozerá na 



nádhernú drevenú sochu patróna vinohradníkov Sv. Urbana, ktorá patrí tiež k jeho oceneniu 

v roku 2006 v Skalici.  

Manželka Terézia pokračovala v spomínaní: „Narodila som sa 26.6.1934 v robotníckej rodine 

ako druhá dcéra. Matka nám zomrela mladá, 45 ročná. Otec bol murár, zručný aj v prácach od 

dreva, ochotne pomohol v rôznych opravách. Pracoval tiež v Nemecku, rodinu dokázal uživiť. 

Aj jeho záľubou bola záhrada, bol prvým predsedom Slovenskej ovocinárskej spoločnosti vo 

Vlčkovciach. Vydala som sa veľmi mladá. S manželom sme vychovali tri deti, syn František 

vyštudoval medicínu a dcéry Hedvigu a Evu. Venovala som sa starostlivosti o domácnosť 

a rodinu, ako som už spomenula, útočisko u nás vždy našli aj manželovi súrodenci. Mojou 

veľkou záľubou bolo vyšívanie, ešte donedávna. Či to už boli trnavské výšivky na plno, 

hrachovina, jemné techniky gatre, výrezy alebo aj novšie modernejšie. Väčšinou boli určené 

pre deti, blízkych, ako darček alebo aj do kostola. Boli súčasťou mnohých výstav výšiviek 

poriadaných v obci. Ako členka Klubu dôchodcov som sa rada zúčastňovala na Ochutnávkach 

jedál starých materí v okolí, samozrejme vždy s nejakým pečivom zo starých receptov. Manžel 

je viac ako dva roky odkázaný na vozík a moju pomoc. Spoločne sa tešíme z úspechov našich 

detí, vnúčat a pravnúčat.“ 

Veľa síl manželia Uhrovičoví do ďalších dní k spoločnej šesťdesiatke!  

Rok 2010 bol bohatý na udalosti a zmeny. Výnimočný aj tým, že v priebehu roka sme mali 

v obci troch starostov a dve zastupiteľstvá obce. Rudolfa Križanoviča vystriedala Ing. Sabína 

Klačová a v závere roka prevzal žezlo Ing. Ivan Dobrovodský.  

Čo zaželať do ďalších rokov? 

Nech sa všetka starosť zruší, 

nech zavládne pokoj v duši. 

Čo bolelo nech sa zhojí, 

čo tešilo nech sa zdvojí. 

Aby boli v ďalšom roku, 

iba slzy šťastia v oku! 

Na písanie kroniky za rok 2010 boli použité pomôcky: 

Zápisnice zo zasadnutí Obecného zastupiteľstva vo Vlčkovciach. 

Správy miestneho rozhlasu a STV. 

Vyhodnotenie činnosti hnutí, organizácií, klubov, spolkov, ZŠ s MŠ Vlčkovce. 

Regionálny týždenník Trnavský Hlas.  

Vlčkovský občasník.  

MY Trnavské noviny.  

Správy okrskovej volebnej komisie o výsledku volieb v obci.  

Rozhovor s občanmi.  

Vlastné pozorovania.  

 



Kronikársky záznam obce Vlčkovce za rok 2010 bol prerokovaný na zasadnutí Obecného 

zastupiteľstva Vlčkovce, ktoré ho dňa 28.6.2011 schválilo.    

 

 

 

 


